

Title (en)
Jewellery.

Title (de)
Schmuckstück.

Title (fr)
Bijou.

Publication
EP 0638255 A1 19950215 (DE)

Application
EP 94112288 A 19940805

Priority
• DE 9311618 U 19930805
• DE 9401470 U 19940129

Abstract (en)
The invention relates to a jewellery element (1) for strip-shaped bands (33), such as bracelets, necklaces, watch straps made of leather, artificial leather, precious or non-precious metals or the like, having a hollow profile which is essentially rectangular in cross-section, has two limbs (2, 3) and two webs (4, 5), preferably arranged at right angles to one another, and can be attached to the strip-shaped band (33). Such a jewellery element (1) can be produced in a simple and cost-effective manner, can be attached both to endless bands and to bands (33) which can be opened in at least one place, and provides a secure fit on a strip-shaped band (33) without slipping along the band (33) if one limb (3) is attached to the first web (4) so as to be pivotable about an axis of rotation (8), and the limb (3) rests in the closed state against the opposite first web (5). <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Schmuckelement (1) für streifenförmig ausgebildete Bänder (33), wie beispielsweise Armbänder, Halsbänder, Uhrenarmbänder aus Leder, Kunstleder, edlen oder unedlen Metallen oder dergleichen mit einem im wesentlichen im Querschnitt rechteckförmig ausgebildeten Hohlprofil, welches zwei Schenkel (2, 3) und zwei Stege (4, 5) aufweist, die vorzugsweise rechtwinklig zueinander angeordnet sind, und welches an dem streifenförmig ausgebildeten Band (33) befestigbar ist. Ein derartiges Schmuckelement (1) wird in einfacher Weise und kostengünstig herstellbar, sowohl an Endlosbänder als auch an Bändern (33) befestigbar, die an zumindest einer Stelle geöffnet werden können und bietet einen sicheren Halt an streifenförmig ausgebildeten Band (33), ohne entlang des Bandes (33) zu verrutschen, wenn ein Schenkel (3) um eine Drehachse (8) schwenkbeweglich an dem ersten Steg (4) befestigt ist und der Schenkel (3) am gegenüberliegenden ersten Steg (5) in geschlossenem Zustand anliegt. <IMAGE>

IPC 1-7
A44C 5/00

IPC 8 full level
A44C 5/00 (2006.01)

CPC (source: EP)
A44C 5/00 (2013.01)

Citation (search report)
• [X] FR 1594950 A 19700608
• [X] GB 1413090 A 19751105 - BANNOCK E V
• [X] DE 8701628 U1 19870507
• [A] CH 657508 A5 19860915 - LASSALE JEAN SA
• [A] EP 0358613 A2 19900314 - BRIZIO GIORGIO

Cited by
GB2419801A; US11490694B2; US6810564B2; US11903456B2

Designated contracting state (EPC)
AT CH DE ES IT LI

DOCDB simple family (publication)
EP 0638255 A1 19950215

DOCDB simple family (application)
EP 94112288 A 19940805